

Блаженство в притеснениях

«Блаженны изгнанные за правду, ибо их есть Царство Небесное. Блаженны вы, когда будут поносить вас и гнать и всячески неправедно злословить за Меня. Радуйтесь и веселитесь, ибо велика ваша награда на небесах: так гнали и пророков, бывших прежде вас» (Мтф. 5:10-12)

В этих стихах Иисус обращается к глубокой и значимой теме для каждого верующего: притеснениям и трудностям, которые приходят из-за верности Ему. Может показаться неожиданным, что испытания и неприятности могут привести к благу, но Иисус обещает, что это так. Давайте посмотрим, как эти истины могут быть применимы к нашей жизни.

1. Понимание трудностей и притеснений в жизни христианина

Вопросы:

- Какие трудности в жизни человека могут возникать по *его собственной вине*: неопытности и греховности? Прит. 15:22, Иак 1:14, Еккл. 7:17.
- Какие трудности допускает Бог как часть *воспитательного* процесса? 1Пет 4:1, 1Пет. 1:6-7,
- Какие нападки могут быть со стороны *безбожного мира и дьявола*? 2Тим. 3:12, Иоанна 15:20.
- Что подразумевается под притеснениями за праведность? Луки 9:23, Деян 14:22, 2Тимофею 3:12
- Как притеснения могут стать благословением для верующего? Иак. 1:2-4; 1Петра 4:12-13

2. Отношение к скорбям, преследованиям и преследователям

Вопросы:

- Как должны христиане реагировать на скорби и преследования в своей жизни? 1Пет. 2:19, 1Пет. 3:16, Плач Иер. 3:37-40, 1Фес. 3:3, 1Кор. 10:10, Мтф. 5:12.
- Когда христианам следует терпеть ложь и клевету о них ради Христа, и когда нужно отстаивать свою правоту и репутацию? 2Цар. 16:5-12, Деян. 16:35-39, Ин. 18:23
- Какое отношение к преследователям научил Иисус? Мтф. 5:44, Луки 23:34

3. Вечное будущее и награда

Вопросы:

- Какой урок можно извлечь из притеснений первых христиан? Деян. 5:41
- Какое обещание дано тем, кто страдает за праведность? Рим. 8:17, Откр. 2:10
- Как вера и любовь к Богу помогает пережить временные трудности? Мтф. 10:37-39, 2Кор. 4:17-18, Евр. 11:26, 1 Пет. 5:10

Blessedness in Persecutions

“Blessed are those who are persecuted for righteousness’ sake, for theirs is the kingdom of heaven. Blessed are you when they revile and persecute you, and say all kinds of evil against you falsely for My sake. Rejoice and be exceedingly glad, for great is your reward in heaven, for so they persecuted the prophets who were before you” (Matthew 5:10-12).

In these words, Jesus addresses a profound and significant theme for every believer: persecutions and hardships that come due to faithfulness to Him. It might seem surprising that trials and troubles can lead to good, but Jesus promises that this is the case. Let's explore how these truths can be applicable to our lives.

1. Understanding difficulties and persecutions in the life of a Christian

Questions:

- What difficulties in a person's life can arise due to *his own fault*: inexperience and sinfulness? (Prov. 15:22, James 1:14, Eccl. 7:17)
- What difficulties does God permit as part of the *educational process*? (1Peter 4:1, 1Peter 1:6-7)
- What attacks can come *from the godless world and the devil*? (2 Tim. 3:12, John 15:20)
- What is meant by persecutions for righteousness? (Luke 9:23, Acts 14:22, 2 Tim. 3:12)
- How can persecutions become a blessing for the believer? (Jam. 1:2-4; 1Peter 4:12-13)

2. Our attitude towards sorrows, persecutions, and persecutors

Questions:

- How should Christians react to sorrows and persecutions in their life? (1 Peter 2:19, 1 Peter 3:16, Lam. 3:37-40, 1Thes. 3:3, 1Cori. 10:10, Matt. 5:12)
- When should Christians endure lies and slander about them for Christ's sake, and when is it necessary to defend their righteousness and reputation? (2Sam 16:5-12, Acts 16:35-39, John 18:23)
- What attitude towards persecutors did Jesus teach? (Matt. 5:44, Luke 23:34)

3. Eternal future and reward

Questions:

- What lesson can be learned from the persecutions of the early Christians? (Acts 5:41)
- What promise is given to those who suffer for righteousness? (Rom. 8:17, Rev. 2:10)
- How does faith and love for God help to endure temporary difficulties? (Matt. 10:37-39, 2Cor. 4:17-18, Heb. 11:26, 1Peter 5:10)